

# 人口与社会

POPULATION AND SOCIETY

2020.3

## 目 录

### 【紫金山社会工作专栏】

中国社会工作专业的重建

——一个时代与经历的回顾 ..... 陈社英(1)

阅读疗法提升少数民族地区农村留守儿童共情能力的干预研究

..... 杨婉秋,周思宇,高万红(14)

干预手册的开发和实施

——以养老机构老人脑衰老焦虑干预项目为例 ... 安秋玲,韩燕飞,梁瑞佳(25)

压力源与积极心理健康的关系:社会公平感和收入的作用 ..... 倪士光,吕艺芝(37)

### 【人口研究】

健康红利与经济可持续发展研究

——基于江苏省面板数据分析 ..... 潘金洪,裴善珊,郝仁杰(47)

技术赋能背景下的养老服务供给模式演进 ..... 杨 玲,彭 聪(61)

中老年人互联网使用状况的影响因素研究

——基于 CHARLS 数据 ..... 杨 璐(74)

### 【乡村治理与建设】

土地流转对农民养老的影响及对策 ..... 韩淑娟(86)

农村社区治理信息化的村民满意度及其影响因素 ..... 熊春林,李 莲,陶 琼(94)

**MAIN CONTENTS**

Reconstruction of Professional Social Work – in China ..... CHEN Sheying(1)

Study on the Intervention of reading Therapy to Improve the Empathy of Rural  
Left – behind Children in Minority Areas  
..... YANG Wanqiu, ZHOU Siyu, GAO Wanhong(14)

Development and Implementation of the Intervention Manual:A Case Study of an  
Intervention Program on Brain Aging Anxiety among the Elderly in Nursing  
Institutions ..... AN Qiuling, HAN Yanfei, LIANG Ruijia(25)

Relationship between Stressors and Positive Mental Health: the Role of Perceived  
Social Equity and Income ..... NI Shiguang, LV Yizhi(37)

Release Health Dividends to Achieve Sustainable Economic Development:Analysis  
Based on the Panel Data of Jiangsu Province  
..... PAN Jinhong, PEI Shanshan, HAO Renjie(47)

Evolution of the Elderly Care Service Supply Mode under the  
Background of Technological Empowerment ..... YANG Ling, PENG Cong(61)

A Study on the Influencing Factors of Internet Use among the Middle – aged and  
Elderly Based on CHARLS Data ..... YANG Lu(74)

The Impact of Land Transfer on Support for Elderly Farmers and Its Countermeasures  
..... HAN Shujuan(86)

The Satisfaction of Villagers with the Informatization of Rural Community Governance  
and Its Influencing Factors ..... XIONG Chunlin,LI Lian,TAO Qiong(94)

The English translation is checked and approved by BIAN Shurong